
11ورزش a r m a n m e l i . i r
گفتوگو

مهرانپور: 
 استقلال 

 فرصت خوبی را 
از دست داد! 

 

 

  لغو اعزام 
فرنگی کاران ایران به فرانسه 

ایسنا: سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی 
از لغو اعزام 6 فرنگی کار ایران به تورنمنت 
هنری دگلان فرانسه به دلیل مشکلات مالی 
فدراسیون کشتی خبر داد و خواستار توجه 
ویژه وزارت ورزش به حل مشکلات کشتی 
شد. حسن رنگرز در گفت وگو با ایسنا، با اعلام 
این مطلب اظهار کرد: طبق برنامه قرار بود 6 
فرنگی کار ایران با هدف شناخت ترکیب اصلی 
تیم ملی در رقابتهای پیش رو، عازم تورنمنت 
بین المللی فرانسه شوند اما این اعزام به دلیل 
مشکلات مالی فدراسیون کشتی لغو شد. 
سرمربی تیم ملی کشتی فرنگی با تاکید بر 
اهمیت این سفر برای تیم ملی کشتی فرنگی، 
گفت: سال 2023 سال بسیار مهمی برای 
کشتی ایران است. ما در سال 2023 رقابت های 
مهمی همچون قهرمانی آسیا، قهرمانی جهان، 
بازی های آسیایی و... را پیش روداریم که 
موفقیت در آنها نیازمند حمایت جدی وزارت 
ورزش و کمیته ملی المپیک از ورزش اول 
ایران است. وی خاطرنشان کرد: برای کسب 
موفقیت کشتی در میادین پیش رو لازم است 
حمایت جدی از این رشته صورت گیرد، در 
غیر اینصورت کار بسیار دشواری برای کسب 
مدال  در بازی های آسیایی و رقابتهای قهرمانی 
جهان که حکم کسب سهمیه المپیک را دارد، 

خواهیم داشت. 

 مادر ۱۰۰ ساله پله 
هنوز از مرگ پسرش خبر ندارد 

خواهر پله می گوید مادرش هنوز از مرگ 
پسرش مطلع نشده است. به گزارش سایت 
sportrbc، ماریا خواهر فوتبالیست افسانه ای 
برزیلی خاطرنشان کرد که مادر ۱00 ساله او 
هنوز از مرگ پله اطلاعی ندارد. ماریا خواهر 
پله بازیکن اسطوره ای فوتبال برزیل درباره 
اطلاع مادرشان از مرگ پله گفت: ما با مادرمان 
صحبت می کنیم اما او از وضعیت پله آگاه 
نیست. او در دنیای خودش زندگی می کند. هر 
وقت اسم پله را می برم چشمانش را باز می کند 

و می گویم باید برایش دعا کنیم. 

خارجازمستطیلسبز

خبـــــر

 تصمیم کاپیتان تیم ملی پرتغال و ستاره تیم های بزرگ جهان 

عجیب ترین انتقال؛ رونالدو    در آسیا! 

سالپنجم
شماره1457

آرمان ملی: کریستیانو رونالدو فوق ستاره 
سابق تیم های منچستر یونایتد، یوونتوس و 
رئال مادرید و البته کاپیتان تیم ملی پرتغال 
در قراردادی عجیب راهی آسیا و باشگاه النصر 

عربستان شد. 
  جدایی از شیاطین

اول آذر ماه سالجاری بود که باشگاه منچستر 
یونایتد با انتشار یک بیانیه به طور رسمی اعلام 
کرد که با یک توافق دو طرفه کریستیانو رونالدو 
از جمع شیاطین سرخ جدا خواهد شد و بدین 
ترتیب دوران حضور فوق ستاره پرتغالی در 
منچستر یونایتد به پایان رسید. رونالدو چندی 
پیش مصاحبه ای با پیرس مورگان داشت و 
در آن مصاحبه که در چند بخش منتشر شد، 
انتقاد های تندی را روانه باشگاه منچستر یونایتد 
و مدیران آن کرد و از سوی دیگر گفت که برای 
اریک تن هاگ احترامی قائل نیست. این مسائل 
باعث شد تا منچستر یونایتد برای کریستیانو 
رونالدو تصمیمی فوری اتخاذ کند. در بیانیه 
منچستر یونایتد آمده است: »کریستیانو رونالدو 
قرار است با توافق دوجانبه از منچستریونایتد 
جدا شود و این عملیات فوراً انجام می شود. 
باشگاه از او به خاطر کمک بزرگش در دو دوره 

حضورش در اولدترافورد تشکر می کند.«
  خبر اولیه 

چند روز بعد در 23 نوامبر گفته شد باشگاه 
النصر عربستان اقداماتی را برای خرید این 
بازیکن انجام داد. حتی نشریه مارکا هم در 
خبری جنجالی مدعی شد که این بازیکن 
با دستمزد سالیانه 200 میلیون یورو راهی 
عربستان شده است. فابریتزیو رومانو خبرنگار 
مشهور در حوزه نقل و انتقالات اروپایی در 
توییتی مدعی شده که رونالدو بعد از بازی 
حضورش در النصر را تکذیب کرده و گفته که 

این خبر صحت ندارد. 
  ماجراجویی در آسیا 

فوق ستاره پرتغالی به ماجراجویی هایش در 
آسیا و عربستان ادامه خواهد داد. دو ساعت بعد 
از اینکه رسانه های مختلف از نهایی شدن این 

انتقال خبر دادند، باشگاه النصر با انتشار تصاویر 
این بازیکن در کنار مدیران باشگاه سعودی با 
پیراهن شماره ۷، از به خدمت گرفتن او خبر داد. 
در بیانیه باشگاه النصر بعد از رسمی شدن انتقال 
رونالدو آمده است: »این بیش از تاریخسازی 
است. این قراردادی است که نه تنها الهام 
بخش باشگاه ما برای دستیابی به موفقیت های 
بزرگ تر است، بلکه الهام بخش لیگ ما، ملت 
ما و نسل های آینده ماست. کمک به پسران و 
دخترانی که بتوانند بهترین خود باشند. رونالدو 
به خانه جدید خود خوش آمدید!« رونالدو هم  
پس از نهایی شدن انتقالش به النصر گفت: »من 
برای تجربه جدید در یک لیگ متفاوت و یک 
کشور متفاوت هیجان زده هستم، چشم اندازی 
که النصر دارد بسیار الهام بخش است. من بسیار 
هیجان زده هستم که به همبازی های جدیدم 
بپیوندم و به تیم کمک کنم تا موفقیت های 
بیشتری کسب کند.« زمینه های توافق میان 
کریستیانو رونالدو و النصر در نوامبر گذشته و 
در اواسط جام جهانی آغاز شد و اکنون انعقاد 
این قرارداد یک واقعیت است و النصر مهم ترین 
امضای تاریخ خود را رسمی کرد. گزارش ها 
حاکی از آن است که النصر قصد دارد رونالدو را 
پس از پایان دوران بازی خود در این باشگاه به 

عنوان سفیر خود معرفی کند. 

  جزئیات توافق
فابریتزیو رومانو خبرنگار سرشناس ایتالیایی 
و کارشناس نقل وانتقالات فوتبال اروپا جزئیاتی 
از قرارداد برنده پنج توپ طلا با باشگاه النصر 
افشا کرد. بر اساس ادعای رومانو؛ رونالدوی 
3۷ ساله در النصر دستمزد فوتبالی اش به ازای 
هر فصل نزدیک به 90 میلیون دلار است و با 
احتساب بندهای تبلیغاتی و اسپانسری تضمین 
شده موجود در این قرارداد، دستمزد او در هر 
فصل در مجموع به نزدیک 200 میلیون دلار 
می رسد.  همچنین نشریه اسپانیایی »مارکا« 
که اولین رسانه ای بود که خبر از توافق رونالدو 
با النصر داده بود، عنوان کرد؛ ژرژ مندز مدیر 
برنامه های این بازیکن نقشی در این انتقال 
نداشته و کل فرایند انتقال کریستیانو برعهده 
ریکاردو رگیوف مدیر شخصی او بوده است، 
کسی که 40 روز درگیر مذاکرات با مدیران 
باشگاه النصر بوده است. بر اساس گزارش این 
نشریه اسپانیایی؛ برنده پنج توپ طلا که در 
روزهای اخیر در شهر مادرید بود و چند روزی 
هم در والدبباس )محل تمرین رئال مادرید( 
تمرین کرد، منتتظر پیشنهاد رئال مادرید بود 
اما در نهایت پیشنهادی دریافت نکرد. باشگاه 
النصر هم برای جذب رونالدو مجبور به فروش 
یا قرض دادن چند بازیکن خود شده است. بر 

اساس گزارش های منتشر شده؛ کل دارایی 
رونالدو 500 تا 600 میلیون دلار تخمین زده 
شده است که با دو سال و نیم حضورش در النصر 
تقریباً به اندازه کل دارایی فعلی اش درآمد 

خواهد داشت. 
  واکنش خانواده 

خواهر رونالدو با یک استوری اینستاگرامی از 
تصمیم برادرش حمایت کرد و نوشت: »تبریک 
میگم بهت پادشاه من، خدا همه چیزو میدونه 
و همه کار میکنه ما همیشه همراهت خواهیم 
بود.« همچنین جورجینا رودریگرز نامزد 
رونالدو در صفحه اینستاگرام خود به حضور 
رونالدو در النصر واکنش نشان داد و از او حمایت 

کرد. 
  اولین دیدار؟

مسابقه بعدی تیم النصر روز پنجشنبه مقابل 
تیم الطایی برگزار می شود. بعد از جذب رونالدو، 
این اولین بازی النصر در ورزشگاه خانگی اش 
محسوب می شود و انتظار می رود فوق ستاره 
پرتغالی از ساعت 30 :۱۸ در استادیوم مرسول 

پارک برای تیم جدیدش به میدان برود. 
  تقابل با مسی؟

این انتقال، به واسطه رقابت چندین ساله 
رونالدو و مسی در لالیگا و چمپیونزلیگ، 
بسیاری از علاقه مندان به فوتبال را مایوس 
کرد زیرا آنها دیگر نمی توانند احتمال برخورد 
این دو بازیکن با یکدیگر در یک مسابقه رسمی 
را جدی بگیرند، با این حال، به احتمال زیاد 
این دو بازیکن کمتر از بیست روز دیگر رو در 
روی یکدیگر قرار خواهند گرفت! ماجرا از این 
قرار است که لیونل مسی و هم تیمی هایش 
در پاری سن ژرمن، طبق برنامه قبلی در تاریخ 
نوزدهم ژانویه، در جریان اردوی تدارکاتی 
این تیم فرانسوی در عربستان، به مصاف تیم 
منتخب ستارگان النصر و الهلال خواهند رفت و 
حالا این فرضیه تقویت شده تا با حضور رونالدو 
در النصر، بزرگ ترین تقابل فردی فوتبال در 
قرن بیست و یکم، این بار در عربستان سعودی 

و البته در شرایطی کاملا متفاوت، رقم بخورد. 

مهدی پاشازاده در خصوص تساوی خانگی استقلال مقابل 
مس رفسنجان و انتقادها به عملکرد این تیم پس از تعطیلات 
جام جهانی، اظهار داشت: به هرحال در بهترین سطح حرفه ای 
دنیا هم این اتفاقات می افتد که کارِ یک تیم در بازی هایی که فکر 
می کنند باید برنده باشد گره می خورد و نمی تواند امتیاز کامل 
را بگیرد. وی افزود: وقتی چنین وقفه هایی در مسابقات ایجاد 
می شود، خیلی از تیم ها افت می کنند، از شرایط مسابقه دور 
و دچار چالش می شوند. با این حال فکر می کنم استقلال بعد از 
یکی دو هفته می تواند به روال خوب گذشته اش برگردد. استقلال، 
تیم و کادرفنی خوبی دارد. شرایطش مناسبی است. نباید با این 
حرف ها به حواشی دامن بزنیم. این اتفاقات برای تیم های بزرگی 

مثل منچسترسیتی، رئال مادرید و بارسلونا هم می افتد. مدافع 
اسبق استقلال در مورد اینکه برخی اعتقاد دارند ساپینتو مربی 
نیست که بتواند اتفاق خاصی را در استقلال رقم بزند، گفت: قرار 
هم نبود ساپینتو تحول عجیب و غریبی انجام بدهد. او یک مربی 
است که با یک باشگاه قرارداد بسته است. تیمش بالای جدول 
است و این حرف ها غیر حرفه ای است. قرار نیست اتفاق خاصی 
بیفتد. مگر الکس فرگوسن را آورده ایم یا امکانات رئال مادرید 
را داریم که تحول ایجاد کند؟ او هم مثل بقیه مربیان آمده و 
هدایت این تیم را بر عهده گرفته است. تیمش هم موقعیت 
خوبی در جدول دارد. باید به او آرامش بدهیم و از تیمش در ادامه 
مسابقات لیگ حمایت کنیم. پاشازاده در مورد داوری دیدار با 

مس رفسنجان و مسائل داوری آن مانند پنالتی گرفته نشده برای 
استقلال و کارت زردی که ساپینتو را از بازی بعدی محروم کرد، 
اظهار داشت: این اتفاقات خوب نیست. مشکلی است که داوری 
در فوتبال ما به وجود می آورد. تیم ها متضرر می شوند. در مواقع 
حساس تصمیمات آنها می تواند سرنوشت ساز باشد. تا زمانی که 
VAR  نیاید، این مشکلات ادامه دارند. شاید اگر آن پنالتی برای 
استقلال گرفته می شد یک برد دیگر به دست می آورد. این مساله 
مهمی در فوتبال ما است. اگر قرار است فوتبال پیشرفت کند یکی 
از لازمه هایش پیشرفت داوری و استفاده از سیستم کمک داور 
ویدئویی است. کارشناس فوتبال در مورد اینکه به نقل و انتقالات 
نیم فصل نزدیک هستیم و چه نکته ای برای تقویت تیم باید در 
نظر گرفته شود، عنوان کرد: استقلال باید در گلزنی بهتر شود. 
تیم به یک مهاجم و یک هافبک رو به جلو نیاز دارد. با این حال 

خواسته کادرفنی مهم است.  

پاشازاده:

 امکانات رئال مادرید را به ساپینتو داده ایم؟

   بازیکن جدید 
 مهدی تارتار با تعویض ابوالفضل طاهرنژاد، یک 
بازیکن جدید را به لیگ برتر ایران معرفی کرد. او 
بازیکنی است که پارسال با تصمیم سرمربی تیم، از 
رده پایه به بزرگسالان منتقل شد و در دقیقه 90 با 

شوتی سرکش دروازه صنعت نفت را گشود.

      انتقال  
 فصل گذشته که پرسپولیس و گل گهر در دیدار برگشت 
برابر هم قرار گرفتند رامین رضاییان دفاع راست سرخپوشان 
پایتخت بود و آن طرف میلاد زکی پور مدافع چپ آبی پوشان 
سیرجانی. بازیکنانی که در این فصل راهی سپاهان شدند و 

طبیعی بود در دیدار روز گذشته حضور نداشته باشند. 

           کاپیتان چهارم  
ژاوی سرمربی بارسا  تصمیم گرفت پس از مشورت 
با دستیارانش و بدون رای گیری کاپیتان جدید را 
معرفی کند و او مارک آندره تراشتگن را انتخاب 
کرد. گلر آلمانی از تابستان 2014 برای بارسلونا بازی 

می کند و از حالا کاپیتان چهارم تیم خواهد بود.

ت
شــ

سنو
عک

کوتاه
تسنیم: باشگاه استقلال قصد دارد اعتراض کتبی خود را 
نسبت به قضاوت داور دیدار با مس رفسنجان به فدراسیون 
فوتبال ارسال کند.  رسانه باشگاه استقلال نوشت: »مصاف 
استقلال و مس رفسنجان در هفته چهاردهم لیگ برتر در 
حالی به پایان رسید که به گواه اکثر کارشناسان داوری و 
اظهارات بازیکن مس، خطای واضح پنالتی برای استقلال در 
نیمه اول اعلام نشد تا بازهم مانند بسیاری دیگر از هفته های 
گذشته لیگ، استقلال از داوری متضرر شود. باشگاه استقلال 
در همین رابطه اعتراض کتبی خود نسبت به داوری این 
دیدار را به فدراسیون فوتبال ارسال می کند و امیدوار است 
فدراسیون فوتبال راه حلی پیدا کند برای حل این مشکل 

تکراری که باعث تضییع حق باشگاه استقلال می شود.« 

بیــنالمــلل
بازیکن پیشین تیم های فوتبال آرسنال و بارسلونا به 
دلیل ابتلا به سکته در بیمارستان بستری شد. مارک 
اورمارس هافبک سال تیم های فوتبال آرسنال و بارسلونا 
روز پنجشنبه به دلیل ابتلا به سکته خفیف در بیمارستان 
بستری شد. اورمارس 49 ساله که در حال حاضر به عنوان 
مدیر ورزشی باشگاه آنتورپ بلژیک فعالیت دارد، یکی از 
ستاره های موفق نسل خودش بود که در تیم های بزرگی 
مانند آژاکس، آرسنال و بارسلونا توپ زد. او در ابتدای 
سالجاری به دلیل رسوایی اخلاقی اش در آژاکس، بعد از یک 
دهه فعالیت به عنوان مدیرفوتبال این باشگاه، آمستردامی ها 
را ترک کرد. باشگاه آنتورپ با انتشار بیانیه ای درباره آخرین 

گفت: حال مارک در حال حاضر وضعیت اورمارس 
باید تا مدتی به او استراحت خوب است، اما ما 
مارک  و خانواده اش باید روی دوره بدهیم. 

ی  ر و یکا و درمان او تمرکز داشته ر
مارس باشند.  ماه  اورمارس 

سالجاری به عنوان 
مدیر فوتبال آنتورپ 
و  شد  منصوب 
درست با ورود او 
این  مالی  حامی   4
باشگاه، به شراکت خود با 
تیم بلژیکی پایان دادند. او از 
زمان ورودش، بازیکنانی مانند 
توبی آلدروایرلد و وینسنت یانسن 
)زوج سابق تاتنهام( را به آنتورپ 

برده است.

دیدگـــــاه
فوتبال ما سر و ته ندارد 

علیلطیفی
 کارشناس فوتبال  

تیم فوتبال استقلال مقابل مس رفسنجان در هفته 
چهاردهم لیگ برتر به تساوی رسید.  بازی در نیمه نخست بد 
نبود و بین 2 تیم پایاپای و مساوی بود، اما در نیمه دوم هم مس 
و هم استقلال هر کدام در دقایقی حاکم مطلق توپ و میدان 
بودند و موقعیت هایی را روی دروازه یکدیگر خلق کردند. نکته 
مهم اینکه استقلال هر زمان موقعیت داشت زمانی بود که 
مدافعان این تیم از خط دفاع شروع به بازیسازی می کردند 
و توپ را در اختیار هافبک ها قرار می دادند و برعکس هر 
زمانی که در فاز هجومی زود توپ را از دست می دادند خیلی 
راحت ضد حمله می خورد و این اتفاق بسیار خطرناک است.  
استقلال در فاز هجومی دارای برنامه است، اما در فاز دفاعی 
هیچ برنامه ای ندارد زیرا بازیکنان مس از طریق ضد حمله 
4 یا 5 موقعیت خطرناک روی دروازه استقلال خلق کردند 
و اگر هوشیار بودند خیلی راحت به گل می رسیدند. نکته 
مهم این بود که مهاجمان مس هر وقت پشت هافبک های 
استقلال صاحب توپ می شدند، خیلی آسان خودشان را به 
پشت مدافعان ما می رساندند و ایجاد خطر می کردند.  اگر 
استقلال دنبال قهرمانی است باید خیلی بهتر از این بازی 
کند نه اینکه خیلی راحت موقعیت هدر بدهد. در این بازی 
داور برای استقلال اعلام پنالتی نکرد اگر پنالتی می گرفت 
بازیکنان استقلال با آرامش بیشتری بازی را دنبال می کردند. 
آبی پوشان روی ضربات ایستگاهی و در فاز دفاعی با مشکل 
مواجه هستند و فارغ از نتیجه هر زمان تیم های حریف از 
روی ضربات ایستگاهی مانند خطا یا کرنر و حتی اوت دستی 
روی دروازه ما توپ را ارسال می کنند شاگردان ساپینتو دچار 
معضل هستند. به نظرم باید ساپینتو خیلی بیشتر روی تیمش 
کار کند تا بازی بهتری ببینیم.  اگر استقلال فصل گذشته با 
فرهاد مجیدی به قهرمانی رسید به این دلیل بود که در بحث 
ساختار دفاعی رویکرد خوبی داشت، به رغم اینکه فوتبال 
خوبی ارائه نمی کرد و به نوعی بیشتر نتیجه گرا بود. البته فصل 
گذشته پرسپولیس و سپاهان هم دارای ضعف های فراوانی 
بودند. در این فصل ساپینتو بیشتر عاشق فوتبال مالکانه 
است، اما با این حال هم این رویکرد منجر به خلق موقعیت 
زیاد نمی شود. حتی در بحث تفاضل گل هم پایین تر از حد 
استاندارد خود قرار دارد.  اگر تیم میانه جدولی این خصوصیات 
را داشته باشد نباید از آن  خرده گرفت، اما برای استقلال که 
دنبال قهرمانی است اتفاق چندان خوبی نیست. اگر بازیکنان 
مس مقداری هوشیار بودند خیلی راحت با 3 امتیاز تهران را 
ترک می کردند، اما خوشبختانه این  اتفاق رخ نداد.  متأسفانه 
فوتبال ما سر و ته ندارد و تنها دلیل آن این است که کی روش 
در این ۱0 سال هیچ دستاوردی برای ما نداشته است. هرکسی 
غیر از کی روش روی نیمکت ما بود حداقل به یک قهرمانی در 
آسیا می رسیدیم. رفتن به جام جهانی که هنر نیست زیرا در 
آسیا تنها چند تیم هستند که می توانند به جام جهانی بروند 
و اگر این اتفاق رخ ندهد باید فاتحه این فوتبال را خواند. حتی 
مربیان داخلی ما هم می توانند این تیم را که شاکله اصلی اش 
را لژیونرها تشکیل می دهند به جام جهانی ببرد. کی روش از 
بدو حضورش فوتبال باشگاهی ما را نابود کرده و در این اتفاق 
هم یکسری مربیان دخیل بودند که در آن زمان برای او به به 
و چه چه می کردند تا سرمربی تیم ملی از تیم آنها بازیکنان 
بیشتری انتخاب کند و اکنون ثمره اش این شده که فوتبال ما 

در پایین ترین سطح خودش قرار داشته باشد. 

 ابراهیم قاسم پور رئیس کمیته فنی فدراسیون فوتبال: 

وجود اصرار ها نشان می دهد کاسه ای زیر نیم کاسه است
ابراهیم قاسم پور رئیس کمیته فنی فدراسیون فوتبال 
می گوید تلاش  برای حفظ یک مربی که در ایران ناکام بوده 

نشان می دهد »کاسه ای زیر نیم کاسه« است. 
  آقای قاسم پور! با وجود اینکه یک ماه از پایان کار 
ایران در جام جهانی می گذرد اما هنوز سرمربی بعدی 

تیم ملی مشخص نشده است. 
همیشه مسئولان  ما در خواب خرگوشی به سر می برند. 
طبق شنیده ها آقای تاج قرار بود با هیات رئیسه جلسه 
بگذارد و تصمیم بگیرد ولی هنوز این اتفاق رخ نداده است. 

  نظر شما درباره انتخاب سرمربی بعدی تیم ملی 
چیست؟

ظاهراً طبق شنیده ها و شایعات آقای تاج هنوز روی 
کی روش نظر دارد و می خواهد اشتباهات گذشته اش را 
تکرار کند و نظر مردم و کارشناسان هم مهم نیست. فوتبال 
ایران به سرعت زمان را از دست می دهد و باید هرچه زودتر 
نیمکت تیم ملی تعیین تکلیف شود. امیدوارم از اشتباهات 

گذشته درس گرفته شود و دوباره کی روش را نیاورند. 
  کمیته فنی کجای این ماجرا قرار دارد؟ اصلا هنوز 

کمیته فنی  وجود دارد؟
کمیته فنی از لحاظ ساختار اداری هنوز وجود دارد و 

ابلاغی از سوی تاج برای انحلال آن صادر نشده ولی از نظر 
من این کمیته منحل شده است. وقتی برای کمیته فنی 
ارزشی قائل نیستند و بعد از آمدن شان به فدراسیون، 
جلسه ای با ما نمی گذارند، معنایی به جز تعطیلی این 

کمیته ندارد. 
  دلایل شما برای مخالفت با ادامه حضور کی روش 

در تیم ملی چیست؟
باید از گذشته درس گرفته شود. کی روش دو بار در جام 
ملت ها سرمربی ایران بوده ولی هیچ اتفاق خوبی برای مان 
رخ نداده است. تیم ملی با او دو بار صعود به جام جهانی 
داشته که این اتفاق با مربیان دیگر هم تجربه شده است. در 
دوره بعدی جام جهانی نیز که قرار است ۸ تیم از آسیا حضور 
داشته باشند و اگر با این شرایط قرار باشد در جام جهانی 
حضور نداشته باشیم، نشان از بدبختی و ضعف فوتبال ما 
دارد. کی روش در 3 دوره جام جهانی روی نیمکت تیم ملی 
نشسته ولی موفق به برآورده کردن انتظارات نداشته است. 
  در جام جهانی 2022 خیلی ها اعتقاد داشتند 

تیم ملی از شانس بالایی برای صعود برخوردار بود. 
در این دوره وضعیت برای کی روش »هلوی پوست کنده« 
بود و هدایت یک تیم راه یافته به جام جهانی را بدون دردسر 

برعهده گرفت. شرایط برای صعود وجود داشت و دور از 
دسترس نبود ولی با نادانی  کی روش و تصمیماتی که گرفته 
شد، صعود نکردیم. کی روش امتحانش را پس داده است. او با 
کلمبیا بدترین نتایج تاریخ این کشور را گرفته و با مصر نیز به 
جام جهانی صعود نکرد و نتوانست این تیم را قهرمان آفریقا 
هم کند. با این وجود اصرار ها برای ادامه حضور کی روش در 

تیم ملی نشان می دهد کاسه ای زیر نیم کاسه است. 
  اشاره کردید درباره کی روش کاسه ای زیر نیم 

کاسه است، منظورتان چیست؟
وقتی که با ابقای اسکوچیچ در تیم ملی مخالفت کردیم، 
استدلال هیات رئیسه این بود که اگر بخواهیم او را اخراج 
کنیم، باید پول کاملش را بدهیم و از سوی دیگر باید به 
کادر فنی جدید هم پول داده شود که بازهم هیچ تضمینی 
برای موفقیت نبود. شاید این حرف منطقی باشد ولی ما 
می گفتیم که می توان با یک مربی ایرانی و با هزینه ای کمتر 

به جام جهانی رفت و شرایط بهتری داشت. 
  اگر تیم ملی با اسکوچیچ به جام جهانی می رفت، 

نتایج بهتری نمی گرفت؟
هیچ وقت نمی توان در فوتبال گفت که چه اتفاقی رخ 
می دهد؟ کسی فکر می کرد مراکش تا نیمه نهایی بالا بیاید 
یا اسپانیا و آلمان توسط آسیایی ها و آفریقایی ها حذف شوند 
و عربستان، قهرمان جام را در بازی اول شکست دهد؟ هر 
اتفاقی می توانست برای تیم ملی در جام جهانی رخ دهد. 
شاید ما با اسکوچیچ صعود می کردیم و شاید هم بدترین 

نتیجه تاریخ فوتبال مان را می گرفتیم.  

استقلال در بازی با مس رفسنجان به 
نتیجه ای بهتر از تساوی نرسید. محمدرضا 
مهرانپور مدافع سال های دور استقلال در این 

خصوص صحبت کرد. 
  در مورد توقف استقلال برابر مس 

رفسنجان چه نظری دارید؟
 فرصت بسیار خوبی بود تا استقلال بتواند 
3 امتیاز دیدار با حریفی خو را کسب کند و با 
شرایط مناسبی به صدر جدول برود، اما مس 
رفسنجان بسته بازی می کرد و این کار را برای 
استقلال سخت کرده بود. موقعیت های به 
دست آمد، اما از آنها استفاده نشد و باز هم ثابت 
شد استقلال به هافبک طراح و بازی ساز نیاز 
دارد. بازیکنی که بتواند پاس آخر را قبل از به 
ثمر رسیدن گل را بدهد و مهاجمان را صاحب 
فرصت گلزنی کند. بازیکنان رو به جلو استقلال 
بسیار با کیفیت هستند و چه آنهایی که بازی 
می کنند و چه مهره هایی که روی نیمکت 
هستند از کیفیت خوبی برخوردار هستند. 
فراموش نکنیم بازیکنان آسیب دیده و محروم 

استقلال برای بازی با مس زیاد بود. 
  در این دیدار،  مس رفسنجان هم 

صاحب فرصت های خوبی شد!
وقتی به حریف موقعیت گل داده می شود 
ضعف کار تیمی است. تمامی خطوط تیم 
مشکل دارد که اجازه می دهد حریف به 
رفسنجان چند  تیم مس  برسد.  موقعیت 
موقعیت داشت که برخی از آنها خیلی خطرناک 
بود اما در مجموع بازی دلچسبی نبود و آن 
چیزی که ما از استقلال انتظار داشتیم به هیچ 
وجه در این بازی ندیدیم. چند بازیکن تیم 
عملکرد خوبی نداشتند از جمله مهدی قائدی 
که انتظارات از او زیاد است. بعد از مدتی در 
بازی با مس رفسنجان از ابتدا در زمین حاضر 
شد و به نظرم او باید کمی فرصت داشته باشد 
تا بتواند به شرایط ایده آل گذشته بازگردد و 
از طرفی دیگر ریکاردو ساپینتو نسبت به او 
شناخت بیشتری پیدا کند. در مجموع حیف 
شد که استقلال دو امتیاز حساس را در این 

بازی خانگی از دست داد. 
  آبی پوشان در چند فصل اخیر از 

فقدان هافبک طراح لطمه خورده اند!
اینکه بگوییم در فوتبال ما هافبک طراح 
نیست که حرفی اشتباه است. باید گشت 
و اعتماد کرد تا نیاز استقلال در این زمینه 
برطرف شود. در ابتدای فصل با توجه به 
تجربیاتی که از قبل به دست آمده بود باید 
در زمینه جذب هافبک بازی ساز اقدام می شد. 
اینکه تیم بازیکنان بزرگ و تأثیرگذاری در 
تمامی خطوط دارد اما مهره ای که بتواند درون 
زمین فرماندهی کند و بازی تیم را بچرخاند و 
رابط خوبی بین خطوط دفاع، میانی و حمله 
باشد تا پاس نهایی را برای بازیکنان هجومی 

ارسال کند دیده نمی شود. 
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